
Práce na Monografii idú do finále

Milí spoluobčania!
Tak ako rok 2023 prichádza pomaly, ale 

isto do svojho finále, aj skupina ochotných 
obyvateľov obce s odborným tímom finišuje 
s prípravou Monografie obce. Že je to neľah-
ká a zodpovedná práca, to určite každý uzná. 
Veď pripraviť komplexné dielo o tej-
to obci, zachytiť dôležité historické 
udalosti a skutočnosti z dávnej i bliž-
šej minulosti a súčasnosti, zozbierať 
a vybrať vhodné a výstižné fotografie, 
upraviť texty jednotlivých častí a ka-
pitol tak, aby sme niečo neopomenuli 
a vyhli sa chybám, toto všetko si vy-
žaduje veľa času, sústredenia, mnoho 
stretnutí a konzultácií. Ale hlavne 
veľa ochoty a obetovania svojho voľ-
ného času na úkor rodiny a svojich 
blízkych. Nebudem ich menovať, ale 
chcem, aby vedeli, že si ich ochotu 
a snahu veľmi vážim a úprimne im ďa-
kujem. Pretože aj vďaka nim konečne 
uzrie svetlo sveta publikácia o našej 
obci, ktorá doteraz nebola vydaná, 
hoci snahy o jej vydanie siahajú až do 
roku 1983. Celý tím spracovateľov sa snaží 
o to, aby bola Monografia výstižná a obsaž-
ná, aj keď nám je všetkým jasné, že nebude 
bezchybná a dokonalá. Ale určite bude mať 
veľkú vypovedaciu hodnotu najmä pre mla-
dú generáciu a pre tých, ktorí prídu po nás. 
A keďže sa nachádzame v poslednej fáze jej 
spracovania, je posledná príležitosť na to, aby 
ste mohli prispieť zaujímavými historickými 
fotografiami, ktoré by túto publikáciu obo-
hatili. Prosím, neváhajte a prispejte takýmito 
skvostami k hodnote tohto diela, kým je čas. 
Vopred ďakujeme za Váš záujem.

A keďže sme na sklonku roka, dovoľte 
mi, aby som sa poďakovala aj všetkým tým, 
ktorí sa aktívne zapájali počas roka do verej-
ného života a pričinili sa o to, aby bol život 
v našej obci krajší a zaujímavejší. Ďakujem 
všetkým poslancom obecného zastupiteľstva, 
členom komisií pri OZ, ZŠ s MŠ T.Vansovej, 
pracovníkom obecného úradu, členom spo-
ločenských organizácií a športových klubov 
a združení za pomoc pri organizovaní pod-
ujatí pre širokú verejnosť. Bolo ich v roku 
2023 naozaj dosť a boli náročné na prípravu. 
Začínali sme hneď 5. januára slávnostným 
odhalením pamätnej tabule rodákovi obce – 
scenáristovi Štefanovi Martinovi Sokolovi na 
jeho rodnom dome a podujatie pokračovalo 

koncertom pri príležitosti 30. výročia vzniku 
SR v réžii MO MS. V mesiaci február sme 
v spolupráci s reštauráciou Hokejka pre deti 
zorganizovali detský karneval, pokračovali 
sme v mesiaci marec slatinským turistickým 
výstupom na Veľký Korčín, v máji Cyklojaz-
dou o Slatinský zlatý dukát, Súťažou prední-
kov o cenu Rinalda Oláha, váľaním májov. 
Jún začal Cestou rozprávkovým lesom a vy-
vrcholil najväčšou akciou roka Slatinským 
jarmokom. Tohto roku bol spojený aj so 
stretnutím rodákov a naše pozvanie prijalo 
takmer 100 bývalých obyvateľov našej obce, 

ktorí medzi nás po piatich rokoch opäť radi 
prišli a boli nadšení súčasnou Zvolenskou 
Slatinou, ale aj ľuďmi, ktorí v nej žijú. Ich vy-
znania boli úprimné, niektoré dokonca vpísa-
né do veršov. 

Ale podujatia v obci sa organizovali aj 
v ďalších mesiacoch, v júli sa rozhorela v Ko-
beľovci vatra zvrchovanosti, premietalo sa 
letné kino v Galérii Jána Kulicha. V auguste 
nás dobrovoľní hasiči pozvali na Hasičskú zá-
bavu s posedením pri táboráku. Bežci mohli 
v septembri bežať slatinským chotárom beh 
Slatinskô prplenia a MO MS nás pozval na 
oslavy 160. výročia založenia MS. Šiesteho 
októbra sme spolu so Združením Slatinka od-
halili pamätnú tabuľu ďalšiemu významnému 
rodákovi - spisovateľovi Jánovi Beňovi v čas-
ti obce Slatinka, na mieste, kde stál v minu-
losti jeho rodný dom. V októbri rodičovská 
rada potešila deti lampiónovým sprievodom 
a vatrou v Kobeľovci a MO MS už tradične 
zorganizoval pre občanov Dni ochotníckeho 
divadla. Pamiatku zosnulých sme si uctili 
ekumenickým stretnutím v katolíckom kos-
tole s pokračovaním  v dome smútku a 17. 
novembra sme v obradnej sieni ocenili výni-
močných ľudí, žijúcich v našej obci ocenením 
Slatinské dobro. No a aký by to bol rok bez 
Mikuláša pre deti, ktorý sme tento rok spo-

jili s bohatou vianočnou nádielkou, ktorú si 
mohli Slatinčania užiť v sobotu 2. decembra. 
V nedeľu 3.decembra nás zasa FSk Slatina 
pozvala na vianočný program, v ktorom nám 
spolu s hosťujúcimi súbormi priblížili via-
nočné zvyky a tradície, čím v Slatine otvorili 
advent a navodili krásnu vianočnú atmosféru. 
Do Vianočnej dediny nás zasa pozvalo OZ 
Boroviny 8. a 9. decembra. 

Každý, kto si prečíta tieto riadky musí 
uznať, že spoločenský a kultúrny život v na-
šej obci je naozaj bohatý. A to som ešte ne-
spomenula obrady a spoločenské slávnosti 

Združenia ZPOZ a pietne spomienky 
k výročiam oslobodenia, SNP a Dňa 
veteránov, organizované pre verej-
nosť ZO SZPB. Nie každý si však 
uvedomuje, aké sú všetky podujatia 
náročné na prípravu a organizovanie. 
Vážim si všetkých, ktorí pridali ruku 
k spoločnému peknému dielu, aby po-
tešili ostatných a ešte raz im úprimne 
ďakujem.
Milí spoluobčania,

neúprosne plynúci čas nás opäť po-
sunul pred prah najkrajšieho obdobia 
roka – Vianoc. Pre každého známy 
pocit a jasná predstava krásnych chvíľ 
strávených v kruhu rodiny. Veď počas 
celého uponáhľaného roka, plného 
každodenných starostí je pocit bez-

pečia, pokoja, šťastia a lásky najvzácnejším 
darom. Pokúsme sa vytvoriť takúto atmosféru 
v našich rodinách a v našich domovoch. Za-
chovajme si posvätnú úctu k týmto sviatkom, 
sviatkom pokoja, lásky a porozumenia.

Želám Vám radostné a pokojné prežitie 
vianočných sviatkov, želám Vám, aby sa spl-
nili všetky Vaše priania, očakávania a pred-
savzatia. Želám Vám úspešný vstup do nové-
ho roku 2024.

Mária Klimentová

SLATINA
prameň informácií

Štvrťročný informátor Obce Zvolenská Slatina 4/2023 ročník XVI. december 2023

•	 Odhalenie	pamätnej	tabule	
spisovateľovi	Jánovi	Beňovi

•	 Slatinské	dobro
•	 Významní	rodáci	–	Andrej	Kachnič
•	 Nádoby	na	kuchynský	odpad
•	 Plán	práce	OZ	na	rok	2024
•	 Slatinskô	prplenia	očami	bežkyne
•	 Plavecké	nádeje	z	našej	obce
•	 Najúspešnejšia	sezóna	v	histórii	
streleckého	klubu	Strieborník

•	 Slatinskí	tenisti	sa	v	novej	súťaži	
družstiev	nestratili

•	 Harmonogram	vývozu	odpadu

Z obsahu čísla

ÚVODNÍK



Slatinské dobro
V piatok 17. novembra 2023 sa konal 1. ročník slávnostného ude-

ľovania ocenení Slatinské dobro 2023. Jeho zmyslom je vyjadriť 
osobitú vďaku tým, ktorí sa snažia meniť Zvolenskú Slatinu na dobré 
miesto pre život alebo šíria jej dobré meno. 

Je dôležité, aby sme v sebe 
hľadali to najlepšie, lebo od 
každého z nás závisí, v akej 
krajine budeme spoločne žiť. 
Zmyslom ocenenia Slatinské 
dobro je oceniť ľudí, ktorým 
na tom záleží.

Veľmi si vážime, že môže-
me žiť v dedine, kde si ľudia 

všímajú dobro okolo seba. Tešíme sa, že do prvého ročníka oce-
nenia prišlo od občanov až 11 nominácií v 4 kategóriách. Komisia 
zložená z poslancov a starostky obce mala neľahkú úlohu vybrať 
4 ocenených. Aj keď sme nemohli oceniť každého z nominovaných, 
veríme, že aj samotná nominácia je malým ocenením. 

Nominovaní v kategórii šport do 25 rokov
Prvou nominovanou v tejto kategórii bola Lenka Mazúchová. 

Reprezentuje našu obec vo futbale. Jej príbeh je príbehom triumfu 
a odhodlania. V 15 rokoch vyhrala cenu najlepšej futbalistky na Slo-
vensku vo svojej vekovej kategórii. Reprezentovala Slovensko vo 
všetkých mládežníckych vekových 
kategóriách. V súčasnosti hrá v naj-
vyššej futbalovej súťaži za Duklu 
Banská Bystrica. 

Druhým nominovaným bol Dávid 
Mudrák. Jeho hokejová kariéra je 
príbehom odriekania a vášne k ho-
keju, ktoré ho priviedli až do tímu 
národnej hokejovej reprezentácie. 
Hrá v najvyššej slovenskej hoke-
jovej súťaži a momentálne je hrá-
čom HKM Zvolen.

Tretia nominácia pripadla Patrí-
cii Mudrákovej. Reprezentuje našu 
obec vo futbale. Jej cesta k úspechu 
bola cestou neustáleho zdokonaľovania a húževnatosti. Reprezento-
vala Slovensko vo všetkých mládežníckych kategóriách a dnes hrá 
v Českej republike v najvyššej futbalovej súťaži za Baník Ostrava. 

Štvrtou nominovanou bola Alica Poljovková, ktorá reprezentuje 
našu obec ako športová strelkyňa. Pre mnohých môže byť vzorom, 
ako sa mladá športovkyňa z dedinského klubu môže dostať až na 
majstrovstvá sveta. Okrem reprezentovania obce na svetovej úrovni 
si domov doniesla viacero medailí z majstrovstiev Slovenskej re-
publiky. Od tohto roka je súčasťou klubu Dukla Banská Bystrica.

Nominácia v kategórii šport nad 25 rokov
V kategórii šport nad 25 rokov bol nominovaný Jozef Pavlík, kto-

rý vedie deti v našej dedine k športu, čestnosti a kamarátstvu. A to 
ako tréner, ktorý sa venuje výchove mladých športových strelcov. 
Zároveň je aktívnym v krajskom výbore Slovenského streleckého 
zväzu. Pod jeho vedením získali strelci zo Zvolenskej Slatiny od 
roku 2018 až 37 medailí z majstrovstiev SR. 

Nominovaní v kategórii kultúra nad 25 rokov
Prvým nominovaným v tejto kategórii bol Marek Hanuska. Pred 

20 rokmi obnovil činnosť Miestneho odboru Matice slovenskej, 
v ktorom združil mladých ľudí z obce. Pod jeho vedením matičiari 
zorganizovali desiatky kultúrnych a športových podujatí. Mareko-

vi vďačíme za prípravu a organizovanie podujatí, ako sú Slatinské 
spievanky, minifutbalový turnaj Svetlo okolo seba, Dni ochotnícke-
ho divadla, Vatra zvrchovanosti a mnohé ďalšie. Okrem 20-ročného 
vedenia Miestneho odboru Matice slovenskej vo Zvolenskej Slatine 
už niekoľko rokov pôsobí aj ako prvý podpredseda Matice sloven-
skej v Martine. 

Druhým nominovaným bol Ján Piecka In memoriam. Stál pri 
vzniku miestneho ochotníckeho divadla. Bol ochotnícky divadel-
ný herec, režisér a značnou mierou prispieval k rozvoju kultúrneho 
a spoločenského života v obci.

Tretím nominovaným bol Filip Smutný. Svoj umelecký talent 
pretavil do kultúrneho sprevádzania rôznych udalostí v obci, ako 
sú Deň matiek, Pamiatka zosnulých, Úcta k starším, sobáše a iné. 
Pôsobil ako lektor, spevák a hudobník v rímskokatolíckej farnos-
ti vo Zvolenskej Slatine. Okrem iného pomáhal organizovať rôzne 
dobročinné podujatia.

Nominovaní v kategórii komunitný rozvoj nad 25 rokov
Prvou nominovanou bola Alena Lališová. Svoju lásku delí me-

dzi  svojich 5 synov a stále jej má dosť aj na rozdávanie medzi tých, 
ktorí nemali šťastie žiť v priaznivých podmienkach. Alena pomáha 
deťom a rodinám, ktoré sú vytlačené na okraj spoločnosti a preží-
vajú na hranici chudoby. Robí pre nich zbierky ošatenia, potravín, 
nábytku a ďalších potrebných vecí. 

Druhou nominovanou bola 
Jana Pavlíková. Dlhé roky sa 
venovala deťom a mládeži v na-
šej dedine ako skautská vedúca. 
Okrem toho jej nie je ľahostaj-
né životné prostredie, v ktorom 
žijeme. Ako členka združenia 
Slatinka sa angažovala v záchra-
ne údolia rieky Slatiny, taktiež 
v minulosti iniciovala výstavbu 
náučného chodníka v okolí dedi-
ny a výsadbu drevín v obci. Jej 
srdcovou témou je udržateľná 
doprava.

Tretím nominovaným bol 
Matej Schieber. Už skoro 20 rokov je aktívnym členom slatinské-
ho skautského zboru. V minulosti viedol skautskú družinu. Aktívne 
pracoval na mnohých skautských projektoch, ako boli rekonštrukcia 
skautského domu, stavba dedinskej sauny a ďalšie. Dodnes pomáha 
pri organizovaní skautských táborov a víkendových podujatí. Matej 
je tiež úspešný športovec a okrem reprezentácie obce v behu prináša 
radosť z pohybu ostatným organizovaním behu Slatinskô prplenia, 
ktorý sa uskutočnil už štvrtýkrát v našej obci. 

Udelené ocenia Slatinské dobro 2023
Hodnotiaca komisia sa po dôkladnom zvážení rozhodla udeliť 

ocenenie Slatinské dobro 2023: 
•	 v kategórii šport do 25 rokov Dávidovi Mudrákovi;
•	 v kategórii šport nad 25 rokov Jozefovi Pavlíkovi;
•	 v kategórii kultúra nad 25 rokov Marekovi Hanuskovi;
•	 	v kategórii komunitný rozvoj nad 25 rokov Matejovi Schiebe-

rovi.

Pamätné taniere na podujatie vytvoril slatinský umelecký hrn-
čiar Branislav Petrinec a slávnostné odovzdávanie ocenení kultúrne 
spestrili žiačky a vyučujúce zo SZUŠ Heuréka vo Zvolenskej Slati-
ne. Všetkým im ďakujeme za spoluprácu. 

Martin Cerovský
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Odhalenie pamätnej tabule na mieste rodného domu spisovateľa Jána Beňa
V piatok 6. októbra 2023 na mieste zbú-

raného rodného domu spisovateľa Jána 
Beňa v Slatinke spoločne zástupcovia ro-
diny, obce Zvolenská Slatina a Združenia 
Slatinka slávnostne odhalili pamätnú tabu-
ľu pri príležitosti jeho 90. nedožitých na-
rodenín.

Ján Beňo bol rodák zo Slatinky a stal sa 
známym ako spisovateľ, ktorý sa venoval 
písaniu noviel, poviedok, románov, ale tiež 
televíznych a rozhlasových hier, publicisti-
ke a literárnej kritike. 

Plánovanému zatopeniu jeho rodnej de-
dinky Slatinka sa venoval v románe Kým 
príde veľryba, ktorý vydal v roku 1986. 
Následne sa v 90. rokoch postavil na čelo 
protestov proti výstavbe vodného diela 
Slatinka a záchrane jeho rodnej dediny. 
Rodný dom spisovateľa Jána Beňa bol 
v rámci príprav vodného diela Slatinka 

zbúraný v roku 1999 a na 
vyše 20 rokov zostal pustým 
priestorom na hornom konci 
dediny. Motív straty domova 
sa následne stal ústrednou té-
mou jeho románu Posledný 
svedok.

Po desaťročiach plánova-
nia výstavby vodného diela 
Slatinka, ktoré malo zatopiť 
dedinku Slatinka a celé údo-
lie rieky Slatina od Zvolena 
až po Zvolenskú Slatinu, štát 
projekt zastavil. Združenie 
Slatinka v spolupráci s ob-
cou Zvolenská Slatina a rodinou Beňovcov 
pripravilo premenu miesta, kde stál rodný 
dom Jána Beňa, na pamätný priestor.

Celý priestor dobrovoľníci vyčistili, za-
rovnali navezením zeminy a osadili tu 

kameň, na ktorý bola následne umiestne-
ná pamätná tabuľa. Pripravili aj výsadbu 
kvetov, hrušky a osadenie lavičky. Priestor 
v budúcnosti dotvorí vizuálne zaujímavá 
socha.

Martin Cerovský

Blahoželáme
Srdečne blahoželáme všetkým spoluobčanom, ktorí v mesiacoch august  

až december 2023 oslávili svoje životné jubileá a meniny.

Úprimne Vám želáme veľa šťastia, zdravia, nech Vás všetci nepriatelia miesto 
sporov zdravia. Správnu duše pohodu, dobré vínko, nie vodu, veľa krásnych spevu 

tónov, radosť z práce, šťastný domov ....

Rozlúčili sme sa

Oliver Berky
Nela Berkyová

Filip Slivka

Michaela Marková
Maroš Kandráč

Maxim Václavik

Dávame Vám báseň do perinky, dávame vám tento skromný dar.
Šťastie nenosí kominár, len zázrak drobný, drobulinký.

Nuž vitaj človiečik a dobre sa tu cíť!
Nádherným spevom rozospievaj dom i byt.

Miroslav Varhalík

Mária Tiralová

Pavel Melicherčík

Angela Feriková

Roman Virguľa

Ondrej Krahulec

Ján Kurnas

Ján Haranza

Juraj Čierny

Pavel Gavurík

 

Narodili sa

21. to bude 21 rokov

Blahoželáme
Srdečne blahoželáme všetkým spoluobčanom, ktorí v mesiacoch január, február 

a marec 2015 oslávili svoje životné jubileá a meniny.

Každému rôčky pribúdajú, no preto sa svet nerúca.
Nech ale v šťastí ubiehajú,  to želáme Vám zo srdca!

Rozlúèili sme sa

Lukáš Bendík
Adam Belov

Tomáš Korístek

Karolína Kurčíková
Alžbeta Fekiačová

Prišli ste na svet a s Vami veľa lásky,
Váš nežný úsmev a jemné vlásky
priniesli radosť Vašim rodičom

a rozžiarili celučičký dom.
Tak užite si tento svet,

Čo sa Vám núka ako krásny kvet!

Ján Čiliak
Gejza Gunár
Ivan Šucha

Zuzana Ostrolucká
Ján Borguľa

Mária Lukáčeková

Ján Mikuš
Ján Škriniar

Štefan Jombík
Mária Beňová
Samuel Berky

Vy odišli ste navždy
a s  Vami kúsky našich sŕdc,

svet zostal zrazu prázdny
a tiekli toky sĺz.

Narodili sa

Slatinskí mládenci, ktorí sú dnes už otcami a dievčence, ktoré sú mamami boli v roku 
1994 vo veku, keď boli nositeľmi tradície stavania májov. Iní „účinkujúci“ boli zas malými 
deťmi a mnohí už nie sú medzi nami. Iná bola aj naša dedina. Videozáznam z tejto,  dnes 
už skoro historickej udalosti, urobil poslanec obecného zastupiteľstva Slavomír Hanuska. 
Samozrejme bolo to na pásku v kvalite VHS. Miestny odbor Matice slovenskej v spolu-
práci s obcou Vás pozývajú do kina zaspomínať si na prvú polovicu deväťdesiatych rokov. 
Video „Ej máje, máje“ natočené 21. mája 1994 sa bude premietať v premiére 21. mája 
2015 /štvrtok/ o 19:30 a v repríze 24. mája /nedeľa/ o 17:00. Vstup voľný. Na fotografii je 
záber z videozáznamu a na ňom predník ľudovej hudby, ktorá májošov sprevádzala, Ján 
Belaj.

Marek Hanuska

Rozdali ste všetku lásku......
Kde tma lúčom svetlo kradne, odchádza duša opustená do prázdna.

Zostane len spomienka prekrásna.

Plán pracovných porád poslancov na rok 2024

Pracovné porady poslancov sa budú konať vždy v pondelok o 16.00 
hod. v kancelárii starostky obce v nasledovných termínoch:
15.01.2024 12.02.2024 08.04.2024 13.05.2024 
08.07.2024 12.08.2024 07.10.2024 18.11.2024

Plán zasadnutí poslancov Obecného zastupiteľstva na rok 2024

Riadne zasadnutie poslancov OZ sa bude konať vždy v pondelok 
každý tretí mesiac so začiatkom o 17.30 hod. v zasadačke 
kultúrneho domu nasledovne:
11.03.2024 10.06.2024 09.09.2024 09.12.2024

 



Andrej Kachnič
Všetky povolania prešli istým vývojom, 

v minulosti bola náplň, podmienky či metódy 
práce odlišné od dneška. Týka sa to aj učite-
ľov. Zatiaľ čo dnes ich registrujeme viac-menej 

v škole, v minulosti mali v „pracovnej zmluve“, 
najmä na vidieku, povinné rôzne ďalšie aktivi-
ty, ako to môžeme vidieť v známom filme Via-
nočné oblátky. Takisto výber pracoviska bol 
odlišný, na nejaké miesto boli určení a vlastný 
výber pracoviska bol skôr zbožným želaním. 
V triedach sa stretávali s vysokými počtami 
žiakov pospájaných z viacerých ročníkov, kto-
rých učili v jedinej miestnosti. Pozrime sa, ako 
to vyzeralo v živote síce nie nášho rodáka, ale 
osobnosti, ktorej život bol s našou obcou na istý 
čas spätý. Je ňou Andrej Kachnič. 

Narodil sa 8. januára 1854 v Brezne v rodine 
čižmára Ondreja Kachniča a jeho ženy Zuzany, 
rodenej Kolesárovej. Ako šesťročný začal svoju 
púť za vzdelaním, keď začal chodiť na ľudovú 
školu v rodisku. Po absolvovaní šiestich rokov 
pokračoval roku 1866 na prvom slovenskom 
gymnáziu v Revúcej, kde strávil štyri roky. Po-
tom strávil rok na nemeckom gymnáziu v Kež-
marku. Prestupy boli v minulosti bežné, často 
v nich šlo o výučbu jazykov. Následne svoju 
púť po gymnáziách prerušil a rozhodol sa stať 
sa učiteľom. Preto nastúpil na učiteľskú príprav-
ku v Lučenci, ktorú absolvoval v rokoch 1871 
– 1875. Veľkú podporu mal v rodine, hlavne 
u starej mamy a mamy a práve strata matky 
v tomto období mu priniesla prvú ťažkú ranu. 

Pedagogickú púť začal ako pomocný uči-
teľ roku 1874 v Dačovom Lome (okres Veľ-
ký Krtíš), no už po mesiaci bol preložený do 
Hrabova (dnes časť Kalinova pri Lučenci). 
V roku 1876 sa vrátil do rodiska, kde pôsobil 
až do roku 1902. Založil si aj rodinu, oženil sa 

so Sabinou Zacharovou. Informačné zdroje sa 
rozchádzajú v tom, koľko mali detí – uvádza-
jú sa len dvaja synovia, niekde sa spomína aj 
dcéra, odkazy v básňach sú tiež nejasné. Čas, 
keď začínal s kariérou, bol začiatkom nástu-
pu tvrdej maďarizácie. Slovenčina sa zo škôl 
začala vytrácať a mnohí učitelia doplatili na 
svoju národnú orientáciu. Medzi nich patril 
aj Andrej Kachnič. Keďže neskrýval svoje 
slovenské národné zmýšľanie, bol preložený 
do maďarského prostredia, kde nemal možnosť 
„napáchať škody“. Dvanásť rokov tak pôsobil 
v Budapešti, časť Erzsébetfalva. Národné 
zameranie to v ňom však nezlomilo. 

V roku 1914 oslávil 40 rokov pedagogickej 
kariéry, čo vtedy znamenalo dôchodok. Penziu 
odmietol stráviť v Budapešti a odišiel bývať 
k svojej dcére Anne, ktorá pracovala ako uči-
teľka v detskej opatrovni (óvoda) práve v našej 
obci. Roky prvej svetovej vojny tak strávil za 
katedrou vo Zvolenskej Slatine do roku 1919. 
Vojna do jeho rodiny priniesla mnoho nešťas-
tia, v bojoch zahynuli dvaja jeho synovia a stra-
til aj malého vnúčika. S tragédiami sa vyrovná-
val aj pomocou básní. Rok 1918 však do jeho 
života priniesol nový elán prameniaci zo zisku 
národnej slobody. Vzniklo Česko-Slovensko 
a slovenských učiteľov bolo málo. Aj keď bol 
už na penzii, rozhodol sa pomôcť pri budovaní 
nového štátu. Vrátil sa do svojho rodiska a pô-
sobil tam ako učiteľ na meštianskej škole až do 
roku 1933. Aj po ukončení kariéry ostal bývať 
v Brezne. Napokon 1. októbra 1937 smrť zlomi-
la aj jeho nezlomného ducha. 

K literárnej tvorbe ho doviedli najmä rodin-
né tragédie počas vojny. Písal osobné, vlas-
tenecké aj duchovné básne, ktoré publikoval 
v novinách, napr. v Hronských novinách, 
Slovenskom ľude, Novom rode a v Stráži na 
Sione. Okrem písania vlastných textov sa 
venoval aj prekladom, a to najmä z nemčiny 
(Heinrich Heine, Johann Wolfgang Goethe) 
a z maďarčiny (Sándor Petöfi). Za života vyšli 
jeho texty v zbierke básní Fialky a posmrtne 
vyšla kniha Vzdychy a dumy. Počas pobytu 
v Slatine zareagoval básňou aj na jednu slatin-
skú dievku, ktorá sa po službe v meste cítila byť 
oproti dedinčankám „paňou“. Báseň má prí-
značný názov Popánštená a pre zaujímavosť ju 
prikladáme k článku.

Pracovná púť každého človeka a každého po-
volania nesie v sebe rôzne úskalia. Netreba sa 
však vzdávať, všetka smola sa raz stratí, treba 
len vydržať. Príkladom toho je aj Andrej Kach-
nič. Hoci mu práca i život priniesli všeličo, ne-
zlomilo ho to a udržal sa pri plnej sile až do 
vysokého veku.

Ivan Hraško

          Ivan Hraško 

 

 
 
Popanštená 
 
Betka zo Slatiny, 
slovenskej dediny 
prišla zo Zvolena, 
domov premenená. 
Tak na ňu hýkali; 
sotva ju poznali. 
Čo to vraj za dáma? 
zvoľakiaľ neznáma. 
Tu klobúk na hlave, 
tam črievy beľavé; 
sukňa novomodná, 
ale veru hodná. 
To iste od panej 
dostala, bo to jej 
nijako nesvedčí; 
vidno, veď je väčší 
celý ten jej oblek; 
Boh vie, koľký má vek. 
 
A tak si vám kráča 
ako malé vtáča; 
ide, ako páva, 
kde-tu i postáva. 
Len sa tak vyškiera, 
sem a tam obzerá, 
kde by boli chlapci, 
tí švárni šuhajci; 
čo by ju videli, 

takto po nedeli. 
A aká je hrdá, 
aj nosom vám mrdá. 
 
Zrazu dievčat tlupa 
rovno k Bete stúpa; 
začnú strašne ju myť, 
ani len jednu niť 
suchú nenechajú 
a takto volajú: 
 
„Hej, si mi za dievča! 
ale ti len svedčia 
také fúry staré, 
čo sa všade páre! 
Aké to srdce máš, 
keď ten pestrý kroj náš 
takto opovrhneš, 
a na seba vrhneš 
hocijaké špaty? 
Nuž, či sú to šaty? — 
Čo aj hviezdy z neba 
prilepíš na seba, 
nič krajšia nebudeš; 
darmo o tom hudieš.“ 
 
Zrazu milá Beta 
skapala zo sveta; 
skryla sa voľakde, 
doteraz neviem kde. — 

Slatinským panenkám, 
driečnym to Slovenkám 
vrele blahoželám 
a pozdrav posielam: 
„Dobre ste spravili, 
vy ste zvíťazili; 
driečne ste Slovenky, 
žite tak naveky! 
Kto ctí slovenský kroj, 
ten ctí aj národ svoj.“

Popanštená

Betka zo Slatiny,
slovenskej dediny
prišla zo Zvolena,
domov premenená.
Tak na ňu hýkali;
sotva ju poznali.

Čo to vraj za dáma?
zvoľakiaľ neznáma.
Tu klobúk na hlave,
tam črievy beľavé;
sukňa novomodná,

ale veru hodná.
To iste od panej
dostala, bo to jej
nijako nesvedčí;

vidno, veď je väčší
celý ten jej oblek;

Boh vie, koľký má vek.

A tak si vám kráča
ako malé vtáča;
ide, ako páva,

kde-tu i postáva.
Len sa tak vyškiera,
sem a tam obzerá,
kde by boli chlapci,

tí švárni šuhajci;
čo by ju videli,
takto po nedeli.
A aká je hrdá,

aj nosom vám mrdá.

Zrazu dievčat tlupa
rovno k Bete stúpa;

začnú strašne ju myť,
ani len jednu niť
suchú nenechajú
a takto volajú:

„Hej, si mi za dievča!
ale ti len svedčia
také fúry staré,

čo sa všade páre!
Aké to srdce máš,

keď ten pestrý kroj náš
takto opovrhneš,
a na seba vrhneš
hocijaké špaty?

Nuž, či sú to šaty? —
Čo aj hviezdy z neba

prilepíš na seba,
nič krajšia nebudeš;

darmo o tom hudieš.“

Zrazu milá Beta
skapala zo sveta;
skryla sa voľakde,

doteraz neviem kde. —
Slatinským panenkám,
driečnym to Slovenkám

vrele blahoželám
a pozdrav posielam:
„Dobre ste spravili,

vy ste zvíťazili;
driečne ste Slovenky,

žite tak naveky!
Kto ctí slovenský kroj,
ten ctí aj národ svoj.“



Koše na kuchynský odpad z domácností

Parkovanie na chodníkoch v obci a vykonávanie zimnej údržby

Kuchynský odpad z domácností je odpad, ktorý tvoria 
každodenné zvyšky z kuchyne. Pokiaľ nie je triedený, tvorí väčši-
nu komunálneho odpadu. Hlavným cieľom triedenia kuchynského 
odpadu z domácnosti je ho eliminovať, ideálne úplne odstrániť zo 
zmesového komunálneho odpadu. Najlepšie zhodnotiť tento druh 
odpadu, je zhodnotiť ho cez kompostovanie. Mnoho domácností 
však túto možnosť nemá, a tak prichádza na rad triedený zber.

Pre zlepšenie zberu kuchynského odpadu z bytov obec v mesia-
ci november zabezpečila rozvoz košov na kuchynský odpad spolu 
s kompostovateľnými vreckami, ktoré sú rozložiteľné do všetkých 
domácností v bytových domoch.

Čo PATRÍ do nádob na kuchynský odpad? (potraviny bez oba-
lov)

• Zvyšky ovocia a zeleniny a šupky z ich čistenia
• Pokazené alebo hnilé ovocie a zelenina
• Kávové a čajové zvyšky
• Vajcia a vaječné škrupiny
• Starý chlieb a pečivo
• Zvyšky jedál
• Tekuté zložky kuchynského odpadu (polievky, omáčky a iné)

• Mäso, ryby
• Mliečne výrobky (bez obalu)
• Potraviny po záruke (bez obalu) 
Čo NEPATRÍ do nádob na kuchyn-

ský odpad?
• Zelený odpad zo záhrad (žiadne 

lístie, tráva, konáre a iné)
• Triedené zložky komunálneho 

odpadu (sklo, plasty, papier a pod.)
• Nebezpečné odpady
• Cigaretové ohorky
• Použitý olej a tuky z domácnosti 

(vkladá sa do nádob na to určených)
Je potrebné si uvedomiť, že zlepšenie odpadového hospodárstva 

by prinieslo pozitíva v oblasti ochrany životného prostredia, klí-
my, ekonomiky a verejného zdravia.

Veríme, že používaním košov na kuchynský odpad dosiahneme 
v našej obci lepšie výsledky aj v miere triedenia.

Viera Gibalová

V súvislosti s novelou Zákona č. 8/2009 
Z. z o cestnej premávke a o zmene a dopl-
není niektorých zákonov s účinnosťou od 1. 
októbra 2023 sa zaviedol celoplošný zákaz 
parkovania na chodníkoch v obciach a 
mestách, s výnimkou vyznačených miest.

Upozorňujeme majiteľov rodinných do-
mov, ktorí hoci majú k dispozícii dvor, 
záhradu, či parkovacie státie, napriek tomu 
parkujú vozidlá na verejných priestran-
stvách. Sú to najmä cesty, krajnice, chod-
níky a v tých horších prípadoch dochádza k 
parkovaniu častokrát aj na zeleni. Takýmto 
správaním komplikujú plynulosť cestnej 
premávky, bezpečnosť nás všetkých a na-

vyše v zime aj znemožňujú zimnú údržbu, 
za ktorú je obec zodpovedná. Neohľadupl-
ným parkovaním sa dokonca komplikuje aj 
odvoz odpadu. Každý s tým máme svoje 
skúsenosti, či už ide o chodcov, cyklistov, 
rodičov s kočíkmi alebo deti a seniorov, 
ktorí sa pre neohľaduplne zaparkované autá 
na chodníkoch môžu pri pohybe na ulici 
ľahko stať obeťou dopravnej nehody.

Chceme vyzvať a požiadať všetkých 
našich občanov, aby brali ohľad na uvedené 
skutočnosti, rešpektovali novelu zákona, 
ale hlavne boli ohľaduplní a parkovali 
tak, aby tým nikoho neobmedzovali, 
neohrozovali a neporušovali tento zákon.

Pri opakovanom porušení parkovania 
na chodníku obec bude nútená pristúpiť k 
sankciám a pokutám.

Zároveň, v súvislosti s vykonávaním 
zimnej údržby komunikácií v obci, dôrazne 
upozorňujeme majiteľov motorových 
vozidiel, aby tieto neparkovali na 
miestnych komunikáciách a chodníkoch, 
pretože bránia plynulému prejazdu vozidla 
zimnej údržby. Upozorňujeme, že na 
komunikáciách a chodníkoch, kde budú 
vozidlá nevhodne odparkované, nebude 
obcou vykonávaná zimná údržba.

Viera Gibalová

Plavecké nádeje z našej obce
Radi by sme vám predstavili žiacky našej ZŠ s MŠ T.Vanso-

vej - Kristínu Merkovú, žiačku 4. triedy a Alexandru Belovovú, 
žiačku 9. triedy, ktoré svoj voľný čas venujú plávaniu a repre-
zentujú nielen svoj plavecký klub vodných 
športov pri TU Careta vo Zvolene, ale svojim 
spôsobom aj našu obec. Štyrikrát do týždňa 
intenzívne trénujú vo zvolenskej plavárni a 
cez víkendy reprezentujú na mnohých súťa-
žiach tak v klasickom, ako aj v plutvovom 
plávaní . Obe sú zaradené do Slovenskej pla-
veckej federácie a reprezentujú úspešne svoj 
klub Careta Zvolen. Kristínka za mladších a 
Saška za starších žiakov. Tento rok bol pre 
dievčatá mimoriadne úspešný. Kristínka sa 
stala majsterkou Banskobystrického kraja, 
získala prvý vysnívaný zlatý pohár a množ-
stvo medailí. Tiež obhájila svoje tretie miesto 
z minulého roku v kategórii deväťročných 
žiačok v Slovenskom pohári plaveckých ná-
dejí. Zúčastnila sa na nominačných pretekoch 
na majstrovstvá Európy a EYOF 2023, odkiaľ 

si doniesla tiež zlatú medailu ORCA CUP Bratislava. Úspešne sa 
venuje aj plutvovému plávaniu a počas celého roka 2023 zbierala 
v slovenskej lige mládeže medaily.

Saška Belovová  úspešne pláva klasické 
preteky, kde sa snaží podať čo najlepší výkon 
a priniesť si medaily. Venuje sa aj plutvovému 
plávaniu, kde úspešne bojovala v Slovenskej 
lige mládeže. Zúčastnila sa aj na Banskobys-
trickom plaveckom pohári.

Je obdivuhodné, že aj napriek intenzívnym 
tréningom počas týždňa, ešte majú dievčatá 
silu odovzdávať svoje skúsenosti a znalosti 
počas víkendu v prípravke mladším deťom a 
podporovať ich v plávaní. 

Obe dievčatá si plnia svoje sny, športujú 
a trénujú nielen svoju fyzičku, ale aj svoju 
trpezlivosť, húževnatosť a vytrvalosť. Drží-
me im do budúcna palce, nech napredujú, sú 
úspešné minimálne tak ako doteraz.

Zuzana Pavlíková



Slatinskô prplenia očami bežkyne
Sobota 10. septembra 2023 a vonku to vyzerá na slnečný deň. 

Areál ihriska v Borovinách sa zapĺňa od skorého rána organizá-
tormi behu Slatinskô prplenia – len sa nevyprpliť, ktorí postup-
ne všetko chystajú. O niečo neskôr prichádzajú nedočkaví bežci 

a bežkyne. 3. ročník behu 
je niečím výnimočný. 
Ihriskom sa mrví viac 
krkov so skautskými 
šatkami než po minulé 
roky. Je to tým, že beh je 
zároveň 1. ročníkom Maj-
strovstiev Slovenska skau-
tov v trailovom behu.

Tradične ako prví štar-
tujú tí najmenší. Niekoľko 
stoviek metrov dlhú trať 

bežia s úsmevom na tvári. Súbežne sa po okolí rozcvičujú ostatní 
bežci. Rozklus, rovinky a rozcvičku absolvujem aj ja. Blíži sa čas 
štartu, no ešte pred výstrelom sa snažíme všetci zmestiť na spo-
ločnú fotku. Je to naozaj výzva, keďže nás je naozaj veľa – 181 
bežcov a ďalšie desiatky fanúšikov. Potlačíme sa, foťák cvaká 
a hurá... 3, 2, 1 a výstrel. Húf bežcov sa valí cez štartovaciu čiaru. 
Po pár desiatkach metrov sa delíme na 2 skupiny. Tých, ktorí bežia 
kratšiu 3,5 km hobby trať, a tých, ktorí si trúfajú na tú hlavnú – 
11 kilometrovú. Ja bežím s tou druhou skupinou. V úvode je to 
ešte celkom tesné. Musím dávať pozor, aby som do nikoho nech-
tiac nevrazila. No po prvom kilometri až dvoch sa rozostupy me-
dzi nami zväčšujú. Vďaka pestrosti terénu trať vedúca slatinským 
chotárom ubieha celkom rýchlo. Strieda sa lesná cesta, asfalt, beh 
po lúke či štrkovej ceste a raz hore, raz dolu. Mám pred sebou 
už len záverečný kopček do Borovín a som tam – v cieli. Mnohí 
predo mnou v cieli už odpočívajú a vychutnávajú si netradičné 
občerstvenie – cestoviny. Máme na výber 2 omáčky – syrovú a bo-

lonskú. Pre ostrieľaných bežeckých pretekárov je určite príjem-
ná zmena občerstviť sa na pretekoch niečím iným, ako je guľáš. 
Vyhlásenie výsledkov, odovzdanie cien a tombola. Žasnem, koľko 
rôznych cien sa organizátorom opäť podarilo zohnať. 

Až teraz zisťujem, z ktorých končín k nám dorazili skauti. 
Samozrejme, najväčšie zastúpenie majú skautské zbory z najbliž-
šieho okolia – Detva a Zvolen. No zabehnúť si prišli i skauti z Vrá-
beľ či Nemšovej pri Trenčíne. Na spoločnej skautskej fotke je nás 
asi vyše 50 – dokopy bežcov a fanúšikov, bez podpory ktorých by 
sa určite bežalo o čosi ťažšie. Ja si v duchu vravím, že je to fajn 
počet na prvé skautské majstrovstvá a teším sa na tie ďalšie.

Pozerám, ako sa areál postupne vyľudňuje. A ako tak hľadím 
okolo seba, myslím, že každý odchádza spokojný. Ocenení i tí, 
ktorých časy nestačili na stupeň víťazov, lebo okrem zážitku z pre-
tekov a z krásneho prostredia slatinského chotára, si každý nesie 
domov štedrý štartovací balíček s peknou bielou čelenkou s lo-
gom behu. Ja s titulom najrýchlejšej Slatinčanky kráčam domov 
a v duchu sa smejem, aké ľahké je byť najrýchlejšou, keď som bola 
jedinou. Dúfam, že o rok nás už bude viac.

Viktória Cerovská

Slatinskí tenisti sa v novej súťaži družstiev nestratili
Družstvo tenisového klubu Zvolenská Slatina sa v sezóne 2023 predstavilo v novej súťaži družstiev. Už pod hlavičkou Slovenského 

tenisového zväzu nastúpili v tretej triede B stredoslovenského tenisového zväzu. Slatinskí tenisti sa postupne stretli s tenistami z Poltára, 
Bojníc, Krupiny, Tvrdošína a Žiaru nad Hronom. S bilanciou tri výhry a dve prehry sa družstvo umiestnilo na treťom mieste tabuľky 
o skóre za Krupinou. Družstvo tvorili Marek Frišták, Ondrej Smutný, Jozef Paška, Peter Ostrihoň a Ján Válovčan.

Druhé družstvo TK Vígľaš-Zvolenská Slatina sa predstavilo, ako po minulé roky, v Podpoliansko-Hontianskej tenisovej lige. Tu sa 
najprv hrala skupinová fáza, potom pavúk. Zo základnej skupiny sa družstvu podarilo postúpiť. Vo štvrťfinále však podľahli tenistom 
z Krupiny. Družstvo tvorili Ján Válovčan, Marek Fertáľ, Miroslav Čermák, Ján Ostrihoň, Marek Výboh, Ján Slosiarik a Sylvia Tereňová.

Ondrej Smutný

III. trieda - B - muži 1. 2. 3. 4. 5. 6.

1. KTK Krupina  4:2 5:1 4:2 3:3 3:3
2. TK-KB Novohrad Poltár 2:4  4:2 1:5 1:5 2:4
3. TK MŠK Žiar nad Hronom 1:5 2:4  0:6 3:3 1:5
4. TK Zvolenská Slatina 2:4 5:1 6:0  4:2 2:4
5. TK Tenis Centrum Bojnice 3:3 5:1 3:3 2:4  2:4
6. TK Tvrdošín 3:3 4:2 5:1 4:2 4:2  

Poradie družstiev:

III. trieda - B - muži z v p skóre B
1. TK Tvrdošín 5 5 0 20:10 10
2. KTK Krupina 5 3 2 19:11 8
3. TK Zvolenská Slatina 5 3 2 19:11 8
4. TK Tenis Centrum Bojnice 5 3 2 15:15 8
5. TK-KB Novohrad Poltár 5 1 4 10:20 6
6. TK MŠK Žiar nad Hronom 5 0 5 7:23 5



Slatinské tenisové turnaje ovládol Marek Frišták

Najúspešnejšia sezóna v histórii streleckého klubu Strieborník 

Tenisový klub Zvolenská Slatina sa v spolupráci s tenisovým klubom VTC Vígľaš 
rozhodol usporiadať prvý ročník Otvorených majstrovstiev Zvolenskej Slatiny a Vígľaša 
v tenisovej dvojhre. Na turnaji sa zúčastnilo pätnásť hráčov zo štyroch tenisových klubov. 
Víťazom prvého ročníka sa stal Marek Frišták po tom, čo si vo finále poradil s domácim 
Ondrejom Smutným 6:3. Na treťom mieste sa umiestnil Ján Iždinský z tenisového klubu 
Slávia TU Zvolen a na štvrtom Jozef Paška z domáceho klubu. Turnaj mal dobrú úroveň 
po športovej aj organizačnej stránke, a tak snáď priláka hráčov aj v nasledujúcich rokoch.

Ďalším tradičným turnajom organizovaným klubom TK Zvolenská Slatina je Slatinský 
Roland Garros. Na turnaji tiež spolupracuje odbor Mladej Matice a obec Zvolenská Sla-
tina. Tento rok sa konal jeho 17. ročník, čo turnaj radí medzi najstaršie pravidelne sa or-
ganizujúce turnaje v regióne. Vo finále sa stretli Marek Frišták z tenisového klubu VTC 
Vígľaš a Milan Kollár z tenisového klubu Tajch Nová Baňa. Zaujímavosťou finále bolo, 
že jeho priebeh sa musel prerušiť pre tmu na dvorci a dohrávať v iný deň. V dohrávke mal 
navrch Marek Frišták, a tak vyhral zápas celkovo 3:2 na sety. Na treťom mieste sa umiestnil domáci tenista Ondrej Smutný po tom, čo 
porazil 3:0 na sety Jána Iždinského z tenisového klubu Slávia TU Zvolen. Tento rok turnaj dosiahol takmer plnú kapacitu hráčov, čo 
svedčí, že jeho dobré meno medzi hráčmi začína rezonovať. 

Ondrej Smutný

V našej obci od roku 1993 pôsobí strelecký klub ŠSK ZV-0097 
Strieborník Zvolenská Slatina. Hlavné činnosti sa venujú výchove 
žiakov a mládeže v športovej streľbe. A práve v tejto oblasti sme 
za posledné roky začali zbierať výraznejšie úspechy. Najlepšie to 
ilustruje štatistika zisku medailí z Majstrovstiev Slovenskej repub-
liky (MSR), kde sme od roku 2018 získali až 37 cenných kovov. 
A trend je rastúci. 

Tento rok bol však najúspešnejší a to so ziskom 5 zlatých, 3 
strieborných a 3 bronzových medailí v rôznych disciplínach a ve-
kových kategóriách. O naše úspechy sa tohto roku najviac zaslúžili 
Adrián Pavlík (3x 1.miesto), Alica Poljovková (1x 1.miesto, 2x 
2.miesto), Karin Hanulíková (1x 1.miesto, 1x 3.miesto), Rebeca 
Iždinská (1x 2.miesto), Tatiana Chovancová a Martin Gomba-
šan (1x 3.mieste).

Za úspechom našich strelcov je tréner Jozef Pavlík ml., ktorý 
bol ocenený cenou Slatinské dobro v kategórii šport nad 25 rokov.

Počet medajlí z MSR podľa rokov 

rok zlatá strieborná bronzová spolu
2018 1 1 2
2019 5 1 2 8

2020 1 1 2

2021 3 2 3 8

2022 1 5 6

2023 5 3 3 11
spolu 15 13 9 37

Strelci zo Slatiny na medzinárodných súťažiach
Pre zvyšovanie výkonnosti je dôležité nielen trénovať, ale aj 

súťažiť. Cenné skúsenosti získavame na vrcholných súťažiach po 
celom Slovensku od Bratislavy po Košice. Ale posledné roky sa 
snažíme, aby najtalentovanejší strelci z klubu mali možnosť sa 
porovnať aj na medzinárodných súťažiach, kde je o stupeň vyššia 
konkurencia. 

Najbližšie pre nás je Budapešť, kde chodíme na Hungarian 
Open (streľba zo vzduchovky) a v lete na MASPED Cup (streľba 
z malorážky). Radi chodíme aj do Plzne (2-3x ročne) a to najmä 
začiatkom leta na medzinárodnú súťaž Strelecké nádeje s tvrdou 
konkurenciou (296 strelcov z 13 krajín). A so širším kádrom už 
tradične absolvujeme súťaž Olympijské nádeje v Nitre, kde toh-

to roku prišlo 288 strelcov z 10 
krajín. Na uvedených súťažiach sa 
nielen zúčastňujeme, ale už získa-
vame aj prvé úspechy vo forme 
postupu do finále (medzi 8 najlep-
ších strelcov v danej disciplíne). 

Tohto roku do reprezentácie 
SR prijali už druhého odchovanca 
nášho klubu. Okrem Alice Poljov-
kovej nás na vrcholných európ-
skych a svetových súťažiach bude 
reprezentovať aj Adrián Pavlík. 
Tohto roku sa obaja zúčastnili na 
Svetovom pohári Juniorov v Suh-
le (Nemecko). Alica sa pozrela aj do vzdialenejších destinácií: 
Majstrovstvá sveta v Káhire (Egypt) 2022, Chang-won (Kórea) 
2023, alebo aj Majstrovstvá Európy vo Wroclawe (Poľsko) 2023.

Dúfame, že svojimi výkonmi si zabezpečia pre rok 2024 nomi-
náciu na Majstrovstvá Európy v Györi (Maďarsko) – vzduchov-
ka, v Osijeku (Chorvátsko) – malorážka a možno aj na Majstrov-
stvá sveta v Lime (Peru).

Rekordná účasť na streleckej súťaži vo Zvolenskej Slatine
V utorok 7.11.2023 do Zvolenskej Slatiny prišlo až 72 žiakov z 

32 základných škôl a gymnázií, aby sa porovnali v streľbe zo vzdu-
chových zbraní. Napriek tomu, že v telocvični môže naraz strielať 
iba 10 strelcov, tak sme organizačne zvládli až 92 štartov. Keď sa 
chce, tak sa dá zvládnuť aj zdanlivo nezvládnuteľné.

Radi by sme poďakovali:
- vedeniu základnej školy za podporu a poskytnuté priestory,
- manželom Kulichovcom za vyhodnotenie množstva terčov,
- členom klubu, ktori sa podieľali na organizácii súťaže,
- všetkým zúčastneným strelcom a trénerom za záujem o špor-

tovú streľbu.
V apríli budúceho roku budeme spolu s ŠSK Kriváň organizovať 

Majstrovstvá Slovenska v streľbe zo vzduchových zbraní žiakov 
a mládeže, ktoré sa budú konať v Detve počas 3 dní (piatok-ne-
deľa).

Stanislav Poljovka

Najúspešnejšia sezóna v histórii streleckého klubu Strieborník  
 
V našej obci od roku 1993 pôsobí strelecký klub ŠSK ZV-0097 Strieborník Zvolenská Slatina. Hlavné 
činnosti sa venujú výchove žiakov a mládeže v športovej streľbe. A práve v tejto oblasti sme za 
posledné roky začali zbierať výraznejšie úspechy. Najlepšie to ilustruje štatistika zisku medailí 
z Majstrovstiev Slovenskej republiky (MSR), kde sme od roku 2018 získali až 37 cenných kovov. A 
trend je rastúci.  
Tento rok bol však najúspešnejší a to so ziskom 5 zlatých, 3 strieborných a 3 bronzových medailí 
v rôznych disciplínach a vekových kategóriách. O naše úspechy sa tohto roku najviac zaslúžili Adrián 
Pavlík (3x 1.miesto), Alica Poljovková (1x 1.miesto, 2x 2.miesto), Karin Hanulíková (1x 1.miesto, 
1x 3.miesto), Rebeca Iždinská (1x 2.miesto), Tatiana Chovancová a Martin Gombašan (1x 
3.mieste). 
Za úspechom našich strelcov je tréner Jozef Pavlík ml., ktorý bol ocenený cenou Slatinské dobro 
v kategórii šport nad 25 rokov.  

Počet medajlí z MSR podľa rokov  
rok zlatá strieborná bronzová spolu 

2018  1 1 2 
2019 5 1 2 8 
2020 1 1  2 
2021 3 2 3 8 
2022 1 5  6 
2023 5 3 3 11 
spolu 15 13 9 37 

 
 
Strelci zo Slatiny na medzinárodných súťažiach 
 
Pre zvyšovanie výkonnosti je dôležité nielen trénovať, ale aj súťažiť. Cenné skúsenosti získavame na 
vrcholných súťažiach po celom Slovensku od Bratislavy po Košice. Ale posledné roky sa snažíme, aby 
najtalentovanejší strelci z klubu mali možnosť sa porovnať aj na medzinárodných súťažiach, kde je 
o stupeň vyššia konkurencia.  
 
Najbližšie pre nás je Budapešť, kde chodíme na Hungarian 
Open (streľba zo vzduchovky) a v lete na MASPED Cup 
(streľba z malorážky). Radi chodíme aj do Plzne (2-3x 
ročne) a to najmä začiatkom leta na medzinárodnú súťaž 
Strelecké nádeje s tvrdou konkurenciou (296 strelcov z 13 
krajín). A so širším kádrom už tradične absolvujeme súťaž 
Olympijské nádeje v Nitre, kde tohto roku prišlo 288 
strelcov z 10 krajín. Na uvedených súťažiach sa nielen 
zúčastňujeme, ale už získavame aj prvé úspechy vo forme 
postupu do finále (medzi 8 najlepších strelcov v danej 
disciplíne).  
 
Tohto roku do reprezentácie SR prijali už druhého 
odchovanca nášho klubu. Okrem Alice Poljovkovej nás na 
vrcholných európskych a svetových súťažiach bude 
reprezentovať aj Adrián Pavlík. Tohto roku sa obaja 
zúčastnili na Svetovom pohári Juniorov v Suhle (Nemecko). 
Alica sa pozrela aj do vzdialenejších destinácií: 
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Slatinskí strelci z predoviek, t. j. historických zbraní, nabíjaných ústim hlavne,  podobne ako v minulom 
roku, keď prispeli k úspechu slovenskej reprezentácie na majstrovstvách sveta v nemeckom Pforzheime, kde 
sa naša členka Daniela Andrejková zaslúžila o zisk štyroch medailí (2 x striebro a 2x bronz) v súťaži druž-
stiev, aj v tomto roku na majstrovstvách Európy v streľbe z predoviek, ktoré sa konali vo francúzskom meste 
Chateauroux na olympijskej strelnici (na tejto strelnici sa budú strieľať súťaže v športovej streľbe v rámci OH 
2024, ktoré sa budú konať v Paríži) prispeli k úspešnému vystúpeniu slovenskej reprezentácie. Najväčšou 
mierou sa o úspech zaslúžil Marcel Hanulík, ktorý prispel k zisku dvoch zlatých a jednej striebornej medaily 
v súťaži družstiev, a to v disciplínach Kunitomo (3xTanzutsu – knôtová pištoľ) – zlato,  Forsyth (3xKuchenre-
uter R – perkusná pištoľ) – zlato, Wogdon (3xComminazzo R – kresadlová pištoľ) – striebro. K slovenskému 
úspechu prispela aj Daniela Andrejková, ktorá bola členkou strieborného družstva v disciplíne Enfield (3xLa-
marmora – perkusná vojenská puška stojmo na 50 m). Slovensko na týchto majstrovstvách Európy získalo 
celkom 11 medailí (6 x zlato, 4 x striebro, 1x bronz) a tým sa umiestnilo na výbornom piatom mieste v celkovom hodnotení krajín. 
Slovenská výprava na ME 2023 mala 12 strelcov, pričom dvaja z nich sú členmi ŠSK Strieborník.

Ing. Ján Svetlík

HARMONOGRAM ZBERU ODPADU  V ROKU 2024

OBEC ZVOLENSKÁ SLATINA

MESIAC

TRIEDENÉ ZLOŽKY KOMUNÁLNEHO ODPADU

ZMESOVÝ KOMU-
NÁLNY ODPAD BIOODPAD PLASTY + VKM + OBALY 

Z KOVU PAPIER SKLO

DÁTUM ZBERU DÁTUM ZBERU DEŇ ZBERU (piatok) DÁTUM ZBERU DÁTUM ZBERU

Typ nádoby / frek-
vencia Typ nádoby / frekvencia Typ nádoby / frekvencia Typ nádoby / frek-

vencia
Typ nádoby / frek-

vencia

120 lit., 240 lit.,  
1100 lit.

240 lit., z bytoviek + 
rodinné domy, VRECE 1100 lit. 240 

lit. 1100 lit. 120 lit. zvony 1230 
lit. 

JANUÁR 12 26 12 26 27 1 x týždenne 12 2 x mesačne 1 x za 2me-
siace

FEBRUÁR 9 23 9 23 24 1 x týždenne 2 x mesačne 9

MAREC 8 22 1 8 15 22 29 24 1 x týždenne 22 2 x mesačne 1 x za 2me-
siaceAPRÍL 5 19 5 12 19 26 21 1 x týždenne 2 x mesačne

MÁJ 3 17 31 3 10 17 24 31 19 1 x týždenne 2 x mesačne 3 1 x za 2me-
siaceJÚN 14 28 7 14 21 28 16 1 x týždenne 14 2 x mesačne

JÚL 12 26 5 12 19 26 14 1 x týždenne 2 x mesačne 26 1 x za 2me-
siaceAUGUST 9 23 2 9 16 23 30 11 1 x týždenne 23 2 x mesačne

SEPTEMBER 6 20 6 13 20 27 8 1 x týždenne 2 x mesačne 1 x za 2me-
siaceOKTÓBER 4 18 4 11 18 25 6 1 x týždenne 2 x mesačne 18

NOVEMBER 1 15 29 1 8 15 22 29 3 1 x týždenne 29 2 x mesačne 1 x za 2me-
siaceDECEMBER 13 27 13 27 1 29 1 x týždenne 2 x mesačne

Podnikatelia a organizácie majú zber odpadu vykonávaný 
na základe množstvového zberu a individuálnych zmlúv.

Marius Pedersen, a.s., Prevádzka Zvolen, Lieskovská cesta 15, Lieskovec, 960 01 Zvolen
e-mail: zvolen@mariuspedersen.sk, www.mariuspedersen.sk

Slatinskí strelci z predoviek na ME v roku 2023


